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Yrkanden 

Ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M) med instämmande av övriga ledamöter 

och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Ledamoten Torun Boucher (V) ger förvaltningen eloge för tjänsteutlåtandet 

med instämmande av övriga partier. 

  

           Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner äldreförvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 

skrivelsen om korttidsboende under bostadsanpassning.  

 

 

§ 13     Fyllnadsnominering till rådet för funktionshinderfrågor – gemensamt för 

            socialnämnden, äldrenämnden och överförmyndarnämnden  

               
Ärende 

Föreligger ärende dnr 108-105/2013  

 

Yrkanden 

Ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M) med instämmande av övriga ledamöter 

och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

 Äldrenämndens beslut 

 

            Äldrenämnden beslutar för sin del att utse Håkan Jarmar (RSMH) till en  

            ledamot i socialnämndens, äldrenämndens och överförmyndarnämndens    

            gemensamma råd för funktionshinderfrågor för återstående mandattiden  

            åren 2013-2014. 

 

 

§ 14     Anmälan av ”Framskrivning av äldreomsorgsbehovet under perioden  

            2013-2040”, rapport från Sweco EuroFutures AB 

 

Ärende 

Föreligger ärende dnr 503-66/2013  

 

Yrkanden 

Ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M) med instämmande av övriga ledamöter 

och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Vice ordföranden Christopher Ödmann m.fl. (MP) anmäler eget särskilt 

uttalande. 

 

Ledamoten Mirja Räihä m.fl. (S) anmäler eget särskilt uttalande. 

 

Ledamoten Torun Boucher (V) anmäler eget särskilt uttalande. 
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 Äldrenämndens beslut 

 

            Äldrenämnden lägger anmälan till handlingarna. 

 

Särskilt uttalande från (MP): 

”När det gäller forskningen, som förvaltningen hänvisar till, är det svårt att se vilken 

forskning de menar. När det står att ”forskningen” tyder på att det är friska år som 

läggs till livet kan det vara rimligt att påpeka att långt ifrån all forskning tyder på 

detta.” 

 

Särskilt uttalande från (S): 

”Rapporten från Sweco är omfattande men väcker samtidigt fler frågor. Rapporten 

anger att högutbildade människor har ett mindre behov av omsorg på ålderns höst. Vi 

hade önskat att få en analys om varför. Det skulle kunna innebära att nämnden kan 

lättare planera äldreomsorgens innehåll men den kunskapen skulle kunna vara viktig 

även för landstingets hälso- och sjukvård. Målet borde vara att jämna ut skillnaderna i 

hälsa inom de olika socioekonomiska grupperna. 

Ytterligare frågor som väcks är givetvis bedömningen Sweco gör när det gäller att 

sammanboendet minskar behovet av äldreomsorg. Är det så att vi börjar kallt räkna på 

att äkta makar (oftast kvinnor) tar hand om varandra i större utsträckning framöver? 

RUT- tjänster nämns också i rapporten. Ska RUT ersätta hemtjänst i framtidens 

Stockholm? 

Vi ser att det kommer att ligga ett stort ansvar på regionerna när det gäller planering av 

äldreomsorgen. Det kommer att behövas olika typer av boenden och det vore bra om 

även äldrenämnden började måla en framtidsbild om äldreomsorgen. Till det måste 

man koppla forskning och analys om hur sjukdomar hos äldre utvecklas. Hur påverkar 

den medicinska utvecklingen demenssjukdomarna. Och givetvis hur den tekniska 

utvecklingen påverkar utformningen av äldreomsorg.” 

 

Särskilt uttalande från (V): 

”Utredningens prognoser bygger till stor del på att behovet av äldreomsorg minskar 

därför att äldre med bättre ekonomi väljer att anlita skattefinansierade RUT-tjänster i 

stället för att ansöka om hemtjänst via äldreomsorgen. På så sätt slipper de 

biståndsbedömningen som av många uppfattas som integritetskränkande. Människor 

som saknar ekonomiska resurser och har lägre pension tvingas däremot genomgå en 

biståndsbedömning för att få rätt till skattefinansierad hemtjänst.  

En planering av äldreomsorgen kan inte bygga på att ekonomisk svagare grupper ska 

få tillgång till skattefinansierad hemtjänst först efter att ha utsatts för 

biståndsbedömning, medan de ekonomiskt starkare skaffar sig samma 

skattefinansierade hjälp via RUT. Det innebär en stor orättvisa och har drag av 

gammalt fattigvårdstänkande. Det strider i princip också helt mot den kommunala 

likabehandlingen av medborgarna även om subventionen/skattefinansieringen kommer 

från olika håll, stat och kommun.   

Utredningen kan alltså inte läggas till grund för planering av framtida äldreomsorg 

med skulle å andra sidan kunna användas som utgångspunkt för att påskynda 

borttagandet av biståndsbedömningen för de så kallade servicetjänsterna i 

hemtjänsten.”  
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§ 15    Rådslag om äldreomsorgen resultat 2012 och inriktning 2013 

 

Ärende 

Föreligger ärende dnr 0110-138/2012  

 

Yrkanden 

Ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M) med instämmande av övriga ledamöter 

och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Vice ordföranden Christopher Ödmann m.fl. (MP) anmäler eget särskilt 

uttalande. 

 

Ledamoten Mirja Räihä m.fl. (S) anmäler eget särskilt uttalande. 

 

 Äldrenämndens beslut 

 

            Äldrenämnden godkänner redogörelsen om rådslag 2012 och inriktningen för  

            år 2013, i övrigt lägger anmälan till handlingarna. 

 

Särskilt uttalande från (MP): 

”Rådslagen under 2012 gav flera intressanta erfarenheter utifrån deltagarnas 

synpunkter och önskemål. Det är viktigt att skapa en öppen diskussion om vad som är 

bra och framförallt vad som kan bli bättre inom äldreomsorgen.   

 

Det skiljer ganska mycket mellan tjänsteutlåtanden där det står att de äldre inte vill bo i 

servicehus och det som de äldre uttrycker när de väl får komma till tals. 

Generellt framkommer att många vill ha servicehusen kvar. Samt att det ska finnas 

personal närvarande dag som natt. Att dementa inte ska bo på servicehus utan i 

gruppboende. Annat som efterfrågas är god mat, utbildad personal, aktiviteter och 

utevistelse. Liksom mer tid och vänlighet.  

Tillgång till önskat boende efter behov återkommer ofta.  Det framhålls att 

servicelägenheter fördelas nu till boende med behov av sjukhem eller gruppboende 

medan den verkliga målgruppen nekas bistånd. Det framförs önskemål om att det ska 

finnas avlastningsboende, korttidsvård med resurs kring boende samt deras anhöriga. 

Det finns önskemål om att det skapas en frivilligcentral i varje stadsdel där olika 

pensionärsorganisationer och föreningar tillsammans med personal organiserar 

aktiviteter, social samvaro och fysiska aktiviteter.   

 

Rådslag är ett bra sätt att insamla synpunkter på vad de äldre värdesätter när det t.ex. 

gäller god vård och en meningsfull tillvaro.” 

 

Särskilt uttalande från (S): 

”Även om representativiteten hos den här typen av enkätmaterial alltid kan ifrågasättas 

är utfallet mycket intressant. Två tendenser är särskilt viktiga att beakta. Den ena är att 

många som svarat pekar på resursbrister, att det satsas för lite pengar på äldreomsorgen 

vilket framför allt leder till att verksamheten är underbemannad och att för lite tid kan 


